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Funktionshinderrådets möte  
den 10 november 2014 

 

Ledamöter  

Kerstin Järneberg, ordförande HSO
1
 

Blazena Westerlund, vice ordförande HSO 

Carita Mandelin HSO 

Beatrice Kolijn DHR
2
 

Lars Jonsson HSO 

Annika Nyström Karlsson HSO 

  

Förhinder  

Ove Martinsson HSO 

  

  

Tjänstemän  

Per-Ove Mattsson avdelningschef 

Pia Sundqvist sekreterare 

Marie Khoury   § 4 kommunikationsansvarig 

Iris Birath   § 5 lokalstrateg 

 

 

 

 

 

 

 

Sekreterare 

 

 

 

 

Ordförande Ledamot 

 

                                                 
1
 Handikappföreningarnas Samarbetsorgan 

2
 Delaktighet Handlingskraft Rörelsefrihet – Stockholm 
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§ 1  Godkännande av dagordningen 

Dagordningen godkändes. 

 

§ 2  Val av justerare och tid för justering 

Ordföranden Kerstin Järneberg och ledamoten Carita Mandelin 

utsågs att justera protokollet onsdag 12 november. 

 

§ 3  Anmälan av protokollet från förra mötet 

Protokollet från rådets möte den 13 oktober 2014 anmäldes och 

lades till handlingarna. 

 

§ 4  Dagens första gäst: Marie Khoury, förvaltningens 

kommunikationsansvariga 

Marie Khoury, kommunikationsansvarig inom förvaltningen, 

visade strukturen och funktionerna på stadens hemsida. Rådet 

hade följande synpunkter, som Marie lovade ta med sig till det 

nätverk där möjliga förbättringar av hemsidan diskuteras: 

 

 Möjligheten att välja funktionerna Lyssna och Lättläst 

borde finnas redan på startsidan. Lyssna-funktionen finns 

först på de olika verksamhetsområdenas undersidor, det 

vill säga två klick neråt i strukturen. Lättläst saknas helt. 

 De olika formulären – till exempel för att söka förskole-

plats – är knepiga att fylla i om man har nedsatt syn. 

 

Rådet konstaterade också att rådens protokoll är svåra att hitta 

eftersom de inte har någon egen plats och rubrik på Insyn (där 

nämnders och styrelsers handlingar och protokoll publiceras). 

Publicering under egen rubrik skulle kräva separata avtal med 

entreprenören, Your Voice, på samma sätt som det idag finns 

avtal om publicering av nämndens handlingar och protokoll. Det 

är alltså möjligt, men förenat med en kostnad. 

 

§ 5  Dagens andra gäst: Iris Birath, förvaltningens 

lokalstrateg 

Förvaltningens lokalstrateg Iris Birath redogjorde för för-

beredelserna inför socialförvaltningens och äldreförvaltningens 
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flytt till Storforsplan 36-44 i februari nästa år, och de föränd-

ringar det medför för stadsdelsförvaltningen. Iris visade ritningar 

över de nya gemensamma konferensytorna i gatuplanet, där bland 

annat rådens och stadsdelsnämndens sammanträden kommer att 

kunna hållas, och över den gemensamma matsalen på plan 6.  

 

Rådet bad Iris att särskilt ta upp sektionsindelad belysning för 

elöverkänsliga, god belysning för personer med nedsatt syn och 

dammfria mattor i den fortsatta planeringen.  

 

Rådet tackade för informationen och ville gärna hållas informerat 

även under den fortsatta processen. 

 

§ 6  Inbjudan till nämndens planeringsdag om 

verksamhetsplan och budget för 2015 

Nämndens båda råd har även i år inbjudits att delta med några 

representanter vid stadsdelsnämndens planeringsdag om nästa års 

verksamhetsplan och budget. Planeringsdagen hålls fredag 14 

november på Farsta Gård, och rådens representanter bjuds in att 

delta under förmiddagen, och kan då även framföra eventuella 

synpunkter inför arbetet med verksamhetsplanen. 

 

Finansborgarrådets förslag till budget för Stockholm 2015 

presenteras bara ett par dagar före planeringsdagen, den 12 

november, så förvaltningen kommer inte att kunna presentera ett 

förslag till verksamhetsplan redan på fredag. Förmiddagen ägnas 

istället åt en genomgång av budgetförslaget och vad det innebär 

för Farsta stadsdelsnämnds olika verksamhetsområden.  

 

Ordföranden Kerstin Järneberg och vice ordföranden Blazena 

Westerlund utsågs att företräda rådet vid planeringsdagen. Det 

bestämdes att Kerstin och Blazena tar med sig följande önskemål 

och ståndpunkter: 

 

 Rådet förutsätter att FN:s konvention för personer med 

funktionsnedsättning är styrande i verksamheterna, vid 

behov med extra fokus på artiklar som kanske är eftersatta. 



Farsta stadsdelsnämnd 

Rådet för funktionshinderfrågor 

Protokoll 

2014-11-10 

Sida 4 (6)  

 

 

 

Justerarnas signaturer 

 

 Det är viktigt att rådet finns med på ett tidigt stadium i 

planering av verksamhet som rör rådets intresseområden. 

 Verksamheterna behöver arbeta mer med brukarinflytande. 

 Det behövs fler gruppbostäder, med lägre hyra. 

 Föreningslivet behöver billiga eller kostnadsfria lokaler runt 

om i stadsdelsområdet. 

 Rådet vill träffa nämndens politiker regelbundet. 

 

Rådet gav också Kerstin och Blazena mandat att uttala sig för 

rådets räkning utifrån sådant som sägs under planeringsdagen. 

 

Rådet har dessutom sin sedan tidigare planerade genomgång av 

budgeten med avdelningschef Per-Ove Mattsson onsdag 19 

november kl 9-12 på Tuben. 

 

§ 7  Ärenden till nämndsammanträdet den 18 november 

2014 

Ärende nr 2: Upprustning av plaskdamm och flytt av lekskulptur i 

Hökarängen – svar på medborgarförslag 

Rådet tyckte att det är bra att lekplatsen rustas upp. Blazena 

undrade om lekskulpturen verkligen är säker. 

 

Ärende nr 4: Ny gruppbostad i Sköndal – inriktningsbeslut 

Iris Birath informerade och visade ritningar över de planerade 

lägenheterna. Rådet tyckte följande: 

- Det gemensamma utrymmet är ganska litet, skulle kunna 

göras rymligare om en vägg tas bort. 

- Viktigt att alla boende har egna, privata brevlådor där 

Posten och andra utdelare kan lämna försändelser direkt, 

istället för att personalen är mellanhand. 

- Skandalöst med en så hög hyra för lägenheter med så 

basal standard, särskilt med tanke på att det handlar om 

personer som generellt har små inkomster. Höj gärna 

standarden, exempelvis med mikrovågsugn i lägenheterna. 
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Iris påpekade att kvadratmeterpriset för ettor är högre än för 

större lägenheter eftersom vatten och avlopp – som behöver dras 

in i alla lägenheter oavsett storlek – är en hög andel av kostnaden. 

Att försöka pressa byggkostnaderna är förmodligen bästa sättet 

att komma åt de höga hyrorna i gruppbostäder. 

 

Ärende nr 8: Förlängning av avtal om skötsel av parker och 

vinterväghållning på parkmark 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 9: Stadsdelsnämndens råd för funktionshinderfrågor 

2015-2018 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 12: Avvikelser i hälso- och sjukvården perioden 1 

januari – 30 juni 2014 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 13: Rapportering till IVO av ej verkställda beslut för 

kvartal 3 år 2014 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 14: Uppföljning av skyldigheten att rapportera ej 

verkställda beslut – rapport från IVO 

Rådet undrade vad IVO menar med riskbaserad analys (som ska 

ersätta kommunernas kvartalsrapportering till myndigheten), men 

hade i övrigt inga synpunkter. 

 

§ 8  Information från förvaltningen 

Rådet fortsätter sitt arbete utifrån programmet för delaktighet vid 

budgetgenomgången med avdelningschefen den 19 november. 

 

Per-Ove Mattsson berättade att förvaltningen för närvarande 

bygger upp ett mer organiserat anhörigstöd inom socialtjänsten, 

tillsammans med stadsdelsförvaltningarna Skarpnäck och 

Enskede-Årsta-Vantör. Förvaltningen berättar mer om detta i 

slutet av våren. 
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§ 9  Övriga frågor  

Ordföranden noterade att nya tydligare skyltar har börjat sättas 

upp inne i Farsta Centrum, efter rådets tidigare påpekanden. 

Toaletter har skyltats på ett bättre sätt på ett ställe. 

 

Rådet tyckte att det utskickade Kulturkalendariet var lite svårt att 

överblicka. Dessutom saknas information om Café 9:an på Tuben. 

Generellt saknas fortfarande information om tillgänglighet i de 

lokaler där arrangemangen anordnas, något som rådet har tagit 

upp tidigare. Förvaltningen påminde om att kultursamordnaren, 

Marie Ehrenbåge, haft svårt att få svar på sin tidigare enkät till de 

olika arrangörerna. Det bestämdes att rådet bjuder in Marie för 

förnyad diskussion om detta. 

 

Blazena Westerlund föreslog en kontakt med Söderledskyrkan 

för diskussion om tillgänglighet vid deras arrangemang. Per-Ove 

lovade kontakta kyrkan och höra om det går att ordna ett besök 

för rådet. 

 

Nämnden har genom sin nye ordförande inbjudit båda råd till 

traditionsenlig julbuffé torsdag 20 november. Buffén anordnas i 

år i Ladan på Farsta Gård. 

 

§ 10  Nästa möte 

Rådets nästa sammanträde hålls måndag 8 december 2014 kl 

15.00-16.30, med förmöte kl 14.15. 

 

§ 11  Avslutning 

Ordföranden avslutade mötet. 

 

 


